
 

 

Til samtlige medlemmer af Børne- og Ungdomsudvalget i København. 

Bemærkning til udvalgets dagsorden 18. november 2015, punkt 3: Medlemsforslag om forsøgsordning for 

organisering af fritidscentre.  

Kære medlemmer. 

På udvalgsmødet, onsdag d. 18. november 2015, skal udvalget tage stilling til medlemsforslaget om 

forsøgsordning for organisering af fritidscentre. Et forslag stillet af udvalget på tværs af partier, men måske 

mere et forslag, der stilles, fordi selvsamme udvalgs tidligere beslutning fra foråret, om samme organisering 

ikke faldt i god jord hos visse dele af København. En utilfredshed, som man f.eks. har kunnet læse om i 

Vesterbro Bladet d. 4. november. 

I denne konkrete sag er der foregået intensive og målrettede diskussioner på mange niveauer og hos 

mange aktører, siden beslutningen om fritidscentrenes organisering blev taget. Beslutter udvalget at god-

kende forsøgsordningen, så vil det få mærkbare og direkte konsekvenser på en række andre igangværende 

processer og beslutninger, som pågår qua Fremtidens Fritid diskussionerne og beslutningerne.  

Som politisk valgt er det godt at have politisk mod. Men dette forslag er i vores optik ikke et udtryk for 

politisk mod, men et udtryk for politisk nervøsitet og bekvemmelighed for de få og ikke for området samlet 

set. Det som er nødvendigt lige nu er et udvalg, der sikrer og beslutter solide og modstandsdygtige 

strukturelle rammer for fremtiden. I og vi ved allerede, at fremtidens økonomiske stramninger bliver 

voldsomme for København og i særdeleshed for børne- og ungeområdet. De besparelseskrav, som området 

står overfor de kommende fire år vil få tidligere års nedskæringer til at fremstå som petitesser. Derfor er 

det yderst vigtigt, at de beslutninger og de strukturelle rammer der sættes, og er sat, er fremtidssikrede for 

områdets bedste. 

Desværre virker det mere som om, at forslaget er et udtryk for enkeltsagsbehandling uden skelen til, hvad 

der samlet set er bedst for hele området og sektoren – også på længere sigt; om 2 år, 3 år og 4 år. Derfor 

står forslaget også i skærende kontrast til de fællesdrøftelser, der har været mellem BUU og Hovedmed om 

nødvendigheden af det langsigtede strategiske arbejdsmiljøperspektiv, særligt når det kommer til 

strukturelle organisatoriske forandringer. Derudover åbner dette op for en helt ny dimension i udvalgets 

arbejde med enkeltsagsbehandling.  

Vi har fuld forståelse for, at det til tider kan være udfordrende at tage beslutninger, som påvirker rigtig 

mange borgere og medarbejdere i deres dagligdag. Derfor er det naturligvis vigtigt at alle har mulighed for 

at komme til orde i processerne og ligeså at der plads til uenighed. Men vi er alvorligt bekymrede for 

konsekvenserne og for hvordan det vil ramme områdets fremtid og struktur, herunder de medlemmer vi 

repræsentere og er valgt af, hvis beslutninger, der nu én gang er taget omstødes med dette alternative 

forslag.  

Vi skal derfor opfordre udvalget til at stå ved de oprindelige beslutninger for organiseringen af fritidscentre.  

Med venlig hilsen 

Thomas Enghausen, Formand for Almenbestyrelsen LFS,   Landsforeningen for Socialpædagoger 



København Ø d. 17. novem ber 2015 

Bem ærkning t il udvalgsdagsordenen d. 1 8 . novem ber 2 0 1 5 , punkt  3 : Medlem sforslag 

om  forsøgsordning for organisering af fr it idscent re. 

Til m edlem m erne af Børne-  og ungdom sudvalget  i København 

Børne-  og ungeom rådet  har igennem  de sidste 5 år været  igennem  store forandringer:  

Kære m edlem m er. 

• Klynge dannelse 

• Im plem entering af MED sam t  TRI O’s virke lokalt  

• Im plem entering af Tillidsdagsorden 

• Im plem entering af skolereform . 

• Sam t  arbejdet  m ed den nye sygefraværspolit ik m ed henblik på akt ivt  at  være m ed t il at  

nedbringe sygefraværet . 

Som  Fællest illidsrepræsentanter oplever vi et  sam let  om råde, der  på t rods af disse 

forandringer har arbejdet  hårdt  og m ålret t et  i forhold t il at  opretholde kvaliteten i 

kerneopgaven sam t  at  sikre et  godt  arbejdsm iljø alt id m ed fokus på arbejdspladsperspekt ivet  

Vores bekym ring er , om  forslaget  er udt ryk for enkeltm ands sagsbehandling uden hensyn t il ,  

hvad der sam let  set  er  bedst  for hele om rådet . Vi har en forventning om  at  det  polit iskeudvalg 

står fast  og står sam m en, om  så vigt ige beslutninger og dens konsekvenser for byens børn og 

unge sam t  de ansat te.  

Vi er bekym rede for , hvis forslaget  i punkt  3 vedtages, at  det  vil rej se en storm  af nye forslag 

og krav t il nye m åder at  organiserer fr it idscent re/ inst itut ioner og klynger på, uden 

hensyntagen t il høring i øvrigt . 

Punktet  rej ser en række spørgsm ål m en frem  for alt  skaber det  uro og usikkerhed især i 

forhold t il de økonom iske st ram ninger der venter i de kom m ende år, som  konsekvens af 

regeringens finanslov sam t  den forventede nye budgetm odel for København. I  denne situat ion 

kalder det  på polit isk m od for  at  frem t idssikre alle

Med venlig hilsen 

 inst itut ioner i Københavns Kom m une, 

uanset  selveje eller kom m unal. 

Tina Malene Hansen, St inna Reuter Hall & Iben Andersen 

Fællest illidsrepræsentanter LFS BUF København. 
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